
 

Eriävä mielipide Joutsan kunnanhallituksen kokouksen 
30.10.2023 asiaan 12 koronvaihtosopimusten muokkaukset 

 

Asiaa kunnanhallituksessa käsiteltäessä, esitin mielipiteenäni mm., että 
koronvaihtosopimuksessa on kyseessä hankinta, joka neljän vuoden 
laskenta-ajalla merkitsee useiden satojen tuhansien eurojen menoa. 
Kunnan hankintaohjeen mukaan kaikki yli 60.000€:n hankinnat tulee 
kilpailuttaa. Kilpailutus on siis toteutettava. 

Esittelystä käy ilmi, että talous- ja hallintojohtaja on vuoden ajan käynyt 
tiiviisti neuvotteluja yhden asianosaispankin asiantuntijan kanssa 
kilpailevan pankin koronvaihtosopimuksen irtisanomisesta ja kunnan swat- 
sopimusten muokkauksesta asianosaispankin hoidettaviksi. Menettely 
herättää epäilyn tasapuolisuudesta. 

Koronvaihtosopimushankinnan rahallinen arvo on kunnalle hyvin 
merkittävä. Vuoden 2022 tilinpäätöksen mukaan lainojen hoitokulut olivat 
yhteensä 316.539€, josta lähes puolet eli koronvaihtosopimuksista 
maksetut kulut olivat 151.381€. Siten talous- ja hallintojohtajalle 
delegoidun päätösvallan laskennallinen arvo on ainakin suuruusluokkaa 0,5 
M€.  

Hallintosäännön 21 § 4. kohdan mukaan kunnanhallituksen tehtävänä on 
kunnan riskien vakuuttaminen ja toimivaltataulukon mukaan hankinnoista 
päättäminen, joiden arvo ei ylitä 2 miljoonaa euroa. Hallintosäännön 23 § B 
mukaan talous- ja hallintojohtajan päätösvalta hankinnoissa on enintään 
100.000 €. Päätöksessä 30.10.2023 asia 12 ei kuitenkaan ole päätetty 
arviota sopimuksen hinnasta. Sopimus ei ollut liitteenä esityslistan mukana. 
Siten kokous ei tiennyt mistä päätti.  

Mielipiteeni on, että kunnanhallituksen hyväksymä esitys kiinteän koron, 
4,5 %:n, vaihtaminen täysin vailla kattoa olevaan 30 vuodeksi ei ole 
järkevää. Onko ajatuksena päätöksessä, että jälkipolvet maksavat, kun nyt 
lyhyellä tähtäimellä saadaan korkokuluja alemmaksi? 

Kalle Willman kunnanhallituksen jäsen 


